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I Trobada Internacional de Rectors Univèrsia. El rector informa que va tenir lloc a Sevilla el 
19 de maig i que hi van participar més de 400 rectors d’universitats de països llatinoamericans. 
En el decurs de la Trobada, va tenir ocasió d’explicar els projectes amb projecció internacional  
liderats per la nostra Universitat, com ara la II Conferència Internacional de Barcelona 
d’Educació Superior, la II Trobada de Premis Nobel, l’Informe sobre l’estat de l’Educació 
Superior al Món i l’Observatori de Bones Pràctiques Universitàries.  
 
CRUE. El rector explica que el mateix dia –i també a Sevilla–, es va procedir a la reelecció del 
president i de la permanent de la CRUE, que continuarà presidint Juan Vázquez, rector de la 
Universitat d’Oviedo. Les vicepresidències continuaran, com fins ara, a mans dels rectors de la 
UPC, Josep Ferrer Llop, i de l’Autònoma de Madrid, Ángel Gabilondo, respectivament, mentre 
que les vocalies seran ocupades pels rectors David Aguilar (Universitat de Granada), Esther 
Giménez-Salinas (Universitat Ramon Llull); Jesús Mª Sanz (Universitat de Valladolid) i Senén 
Barro (Universitat de Santiago de Compostela). 
 
Intervenció de J. L. Rodríguez Zapatero. El rector subratlla la intervenció que el president del 
Govern espanyol, José Luis Rodríguez Zapatero, va fer a Sevilla i que va basar en la funció 
social de l’educació superior i a refermar els compromisos que va contreure amb el món 
universitari. Rodríguez Zapatero es va referir, d’altra banda, a la conveniència d’elaborar sense 
pressa el nou catàleg de títols i va destacar la intenció del Govern de reforçar les Humanitats. 
El rector explica que la situació actual és la que reflecteix el document informatiu presentat al 
Consell de Govern (vegeu BUPC, 77), en el qual es contemplen alguns canvis en relació a 
propostes anteriors, com és el cas del màster en Disseny Industrial que passa a grau, de la 
mateixa manera que el d’Automàtica i Electrònica Industrial, mentre que adopten directrius 
pròpies el de Química i el Tèxtil i s’introdueixen màsters a Mines, Telecomunicació i 
Informàtica, que abans no hi figuraven. Pel que fa als graus vinculats a les TIC, la situació 
queda tal qual estava i s’espera que no es produeixin nous canvis. En aquest sentit, el Ministeri 
d’Educació i Ciència vol convocar, a mitjan juny, una comissió ministerial que haurà d’elevar la 
proposta al Consell de Ministres. Entre els membres d’aquesta comissió, el rector destaca la 
presència del rector de la Universitat de Vigo i vocal de la CRUE, Domingo Docampo, el 
president de la Reial Acadèmia d’Enginyeria, Enrique Alarcón i el conseller delegat d’Univèrsia, 
Jaume Pagès. 
 
Consell de Coordinació Universitària. El rector informa que  va tenir lloc a Toledo la reunió 
del Consell, en la qual es va anunciar un pròxim plenari per abordar la convocatòria 
d’habilitacions corresponents al 2005. Fa referència també a la modificació del Decret de 
Postgrau segons la qual, a partir d’ara, els postgraus oficials hauran de ser aprovats només per 
les comunitats autònomes que, després, han d’informar el govern central, mentre que fins ara 
era el govern central el que havia d’aprovar els estudis. 
 
Estatut del becari de recerca. El rector explica que el document que ha difós el MEC pel que 
fa a l’Estatut del Becari està en la mateixa línia de la regulació que ja s’havia fet a la nostra 
Universitat. 
 
ANECA. Quant als criteris presentats per l’ANECA en relació a l’acreditació de les titulacions, el 
rector explica que, a parer seu, són molt estrictes i que podrien comportar algunes dificultats a 
l’hora d’acreditar estudis. Afegeix que l’objectiu de l’ANECA s’hauria de centrar a fixar uns 
criteris més globals i que això evitaria l’aparició i la desaparició de titulacions. A tall d’exemple, 
esmenta que, per a l’acreditació, el professorat que ha d’impartir docència, haurà d’haver 
acumulat un determinat nombre de publicacions i de sexennis, cosa no gens fàcil d’assolir en 
algunes carreres tècniques. 
  
Discriminació per raó de gènere. El rector ressalta que, a la darrera reunió, l’Institut de la 
Dona va donar a conèixer el Pla d’Acció i Desenvolupament de les polítiques de dones a 
Catalunya 2005-2007 i, alhora, va manifestar la seva predisposició per avançar i aplicar 
polítiques de no discriminació per gènere. Afegeix també que, a la reunió de Sevilla, ell mateix 



va presentar l’acord assolit en el darrer Claustre Universitari per evitar la discriminació en el nou 
catàleg de títols i que aquesta iniciativa va ser acollida amb molts recels, per la qual cosa 
caldrà continuar insistint per evitar el caràcter sexista en les denominacions de les titulacions. 
 
Jornada sobre Enginyeria Naval i Nàutica. El rector repassa la celebració d’una Jornada en 
la qual la UPC va rebre el suport del sector industrial, perquè la Universitat enceti la seva 
activitat en aquest àmbit, centrada en aspectes com el sector del lleure o dels artefactes 
flotants, entre altres. En aquesta línia, el rector fa referència a la possibilitat de crear un nou 
campus temàtic que tindria els seus vèrtexs en el Pla de Palau i  Vilanova i la Geltrú. 
 
Centres adscrits. El rector fa referència a la seva visita a l’EUPMT i esmenta el compromís de 
l’Ajuntament de la ciutat de potenciar aquest Centre. Informa de la signatura d’un acord 
d’intencions per avançar cap a una possible integració del centre a la UPC i analitza també la 
situació del centre adscrit de Canet, l’EUETTPC, i les dificultats per trobar la fórmula per a la 
seva supervivència. 
 
EUETIB. El rector informa que el 16 de maig es va signar un acord entre el Consorci de 
l’Escola Industrial, la Diputació de Barcelona i els Ajuntaments de Barcelona i Sant Adrià del 
Besòs relatiu al trasllat de l’EUETIB de la seva actual ubicació al Campus del Besòs. Remarca 
que la UPC està treballant en els diferents vectors en què es fonamentarà el Campus i en 
destaca que s’ha creat un grup de treball per definir com ha de ser la nova Escola 
d’Arquitectura que s’hi ubicarà. També anuncia que ja es disposa de l’oferta d’una entitat 
financera per fer front a les despeses necessàries per desenvolupar els projectes que la UPC 
ha de desplegar en el Campus del Besòs. 
  
ETSEIB. El rector explica que el mes de setembre es disposarà de la llicència d’obres per a la 
rehabilitació de l’ETSEIB i la construcció d’edificis annexos, una vegada superats tots els 
tràmits municipals necessaris, previs a l’atorgament de la llicència. 
  
TIC. El rector informa de la recent presentació de l’informe elaborat per l’Associació 
d‘Empreses d‘Electrònica, Tecnologies de la Informació i Telecomunicacions d’Espanya sobre 
l’impacte de les TIC en el món agroalimentari. Així mateix, comunica que s’ha signat un acord 
amb Telefónica per a l’aplicació de les TIC a l’àmbit de la construcció i que hi ha perspectives 
d’ampliar les relacions amb aquesta operadora, que vol encetar una nova etapa a Catalunya en 
matèria de R+D+I, i que la UPC té la possibilitat de jugar-hi un paper destacat. 
 
Centres tecnològics. Ferrer Llop informa que ja s’ha fet la primera reunió del patronat del 
Centre Tecnològic de Manresa, en el qual participa la UPC. També informa que ha visitat el 
CETEMSA, a Mataró, que destaca per les seves innovadores recerques entorn al tèxtil. Afegeix 
que, recentment, s’ha signat un conveni per impulsar el Centre Tecnològic de la Logística, que 
ben aviat serà una realitat. Remarca també l’interès d’un altre projecte: la creació d’un centre 
tecnològic sobre l’aigua conjuntament  amb  el Departament de Treball i Indústria. 
 
Parcs tecnològics.  El rector fa referència a la necessitat de no perdre oportunitats en la 
política de parcs tecnològics engegada per la UPC i, en aquest context, informa que Josep 
Jofre deixarà la seva actual responsabilitat al capdavant del Centre de Transferència de 
Tecnologia per incorporar-se plenament i donar suport al comissionat per a Parcs Tecnològics, 
Luis Basáñez. 
 
Fundació d’Estudis de Mollet. El rector informa de la recent presentació pública d’aquest 
projecte, en què participen, a més de la UPC, l’Institut de Recerca i Tecnologia Agroalimentària, 
l’IRTA, i l’Ajuntament de Mollet, per al qual es preveu ja la col·laboració de nous socis tant 
institucionals com empresarials. 
 
Seminari GUNI i reunió del comitè executiu. El rector explica que s’han dut a terme aquestes 
dues activitats i anuncia que es troben en fase avançada els treballs encaminats a fer possible 
el què haurà de ser l’Informe sobre l’estat de l’Educació Superior al Món que es publicarà el 
proper novembre. Afegeix que, a la darrera reunió del comitè executiu de la GUNI, es va 
nomenar Joaquim Tres nou director general de la xarxa. 
 

Eliminado: Josep 



Rendició de comptes. El rector informa de la seva compareixença al plenari de la Cambra de 
Comerç, Indústria i Navegació de Barcelona i ressalta que en el debat que va seguir a la seva 
presentació es va posar de relleu que la UPC és un soci necessari a l’hora de la innovació. 
 
Premis Cangur. El rector explica que la Universitat ha hostatjat enguany el lliurament dels 
premis Cangur de matemàtiques, que s’atorguen a estudiants de secundària i dels quals la 
UPC podria acabar essent seu permanent. Destaca que aquest guardó apropa la Universitat a 
futurs estudiants universitaris. 
 
Concurs de programació. Josep Ferrer Llop informa que els estudiants de la UPC Sergi Vélez 
i Aida Marín han estat els guanyadors de la fase espanyola del concurs de programació que 
organitzen Ricoh i Sun; en felicitar-se per aquest èxit, fa vots perquè guanyin també la fase 
mundial del certamen. 
 
Càtedra de Sostenibilitat. El rector informa que la Càtedra veurà impulsada les seves 
activitats amb l’obtenció d’una subvenció de l’Agència Catalana de Cooperació per al 
Desenvolupament. 
  
 


